



Barbican à ventre rouge

Bearded barbet

Lybius dubius

Taille / length : 25 cm

Poids / weight : 80 à 110 g



Afrique

Du Sénégal
à la République
Centre Africaine

Africa

From Senegal
to Central African
Republic

MI-BARBU MI-TOUCAN !

Identifiable à son plumage tricolore, noir, blanc et rouge, cet oiseau vit en Afrique de l'Ouest dans une grande variété d'habitats, de la savane à la forêt. Son cri, qu'il émet en série, est rauque. En petite bande, le barbican vole d'un arbre à l'autre pour manger différents types de fruits : il les attrape aisément grâce à son énorme bec aux dentelures pointues. Bordé de petites plumes à l'aspect de poils, ce même bec a inspiré le nom de l'oiseau au célèbre naturaliste Buffon, mi-barbu mi-toucan, le barbican !

HALF BEARDED HALF TOUCAN!

Identifiable by its tricoloured black, white and red plumage, this bird lives in West Africa in a wide variety of habitats, from savannah to forest. Its call, which it emits in series, is hoarse. In small flocks, the barbet flies from tree to tree to eat different types of fruit: it easily catches them with its huge, sharp serrated bill. Lined with small feathers that look like hair, this same beak inspired the name of the bird to the famous French naturalist Buffon, half bearded half toucan, the barbican!